



張善政 San-Cheng Chang

國籍 Country： 台灣 Taiwan

單位 Institution： 行政院 Executive Yuan

職稱 Position： 政務委員 Minister without Portfolio



簡歷 Biography

美國康乃爾大學土木工程博士，曾先後擔任台灣大學土木工程學系教授、國科會國家高速電腦中心主任、國科會企劃考核處處長、宏碁電子化事業群副總經理及 Google 亞洲營運總監，2012 年初任行政院政務委員。

張善政自 2000 年起，長達十年的時間於宏碁電子化事業群擔任副總經理一職，致力於建造宏碁 eDC 機房，並提供機房與資安服務。自 2010 年起出任 Google 亞洲營運總監，負責建立 Google 在亞洲區的機房與基礎建設維運，對台灣的雲端產業貢獻良多。

2012 年行政院內閣改組，張善政為首位來自資訊科技產業的政務委員，主掌國家科技產業政策規劃與資源分配，未來將朝改善 ICT 產業體質，並讓其他產業善用 IT 工具，以達到產業升級的目標。

PhD in civil engineering from Cornell University, Simon has been a professor in Civil Engineering at National Taiwan University, Director of Planning & Evaluation at National Science Council, Vice President at Acer e-Business group, and more recently Regional Director of Hardware Operations at Google.

Since 2000, Simon has engaged in the building of data center and value-add services at Acer for over 10-years. In 2010, Simon became the Regional Director at Google overseeing the data center and infrastructure operations of Google in Asia. Overall Simon made noticeable contributions to cloud computing in Taiwan.

In 2012 the cabinet of Taiwan government was reformed and Simon became of the first cabinet member ever to come from the IT industry. Simon is in charge of the science and technology policy as well as allocation of budget resources. In the future, Simon aims to promote the science and technology capabilities of various industrial sectors and thereby improve the competitiveness of the industry.

現職 Present Appointment

- 1 行政院政務委員
Minister w/o Portfolio, The Executive Yuan

個人經歷 Career Highlight

- 1 美商 Google 公司亞洲營運總監
Regional Director of Hardware Operations in Asia, Google Inc.
- 2 宏碁股份有限公司電子化事業群副總經理
Vice President, e-Enabling Services Business Group, Acer Inc.
- 3 行政院國家科學委員會企劃考核處處長



Director, Department of Planning and Evaluation, National Science Council, Executive Yuan

4 行政院國家科學委員會國家高速電腦中心主任

Director, National Center for High-performance Computing

5 國立臺灣大學土木工程學系 講師、副教授、教授

Lecturer, Associate Professor and Professor, Department of Civil Engineering, NTU

教育背景 Academic Background

1 美國康乃爾大學土木工程博士

Ph.D., Civil and Environmental Engineering, Cornell University, USA

2 美國史丹福大學土木工程碩士

MS, Civil and Environmental Engineering, Stanford University, USA